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Ponta: „Nu candidez în 2019.
Trebuie să ai un partid mare 
în spate”

Preşedintele Pro România, Victor Ponta, a
declarat la România TV că nu intenţionează să
candideze la alegerile prezidenţiale din 2019.
„Trebuie sa ai un partid mare ca sa te baţi la
alegerile prezidentiale. Pro Romania e un start up.
M-am grabit in 2015. De ce sa ma grabesc a doua
oara. Sa fii presedintele unei tari presupune
maturitate. Experienţa de viaţă contează foarte
mult”, a punctat Victor Ponta. Liderul Pro România
propune coaliţiei de la putere un candidat comun de
centru-stânga care să intre în turul doi și de ce nu
să câștige alegerile, dacă Klaus Iohannis pleacă la
Bruxelles. „Am zis că mi-aș dori ca la alegerile
prezidențiale să fie un candidat de centru-dreapta și
un candidat de centru-stânga. Altfel, PSD singur nu
intră în turul doi. Dl Tăriceanu cu ALDE, la fel, nu
intră în turul doi. Sunt conștient că nici Pro
România. Este un partid mic, la început. (...) Ar fi
pentru prima dată. În schimb, în partea dreapta au
mai fost candidați. De exemplul dl Băsescu,
candidat al Alianței D.A., au mai fost situații. (...)
Dacă suntem în stare să găsim un candidat susținut
de toți are șanse să intre în turul doi. Nu știu dacă
va câștiga sau nu, dar măcar intră în turul doi și
există o competiție. Altfel, la toamnă lăsăm politica
pentru alții”, a spus Victor Ponta, la România TV.
Cât despre candidatul comun, Victor Ponta a spus
că el trebuie agreat de cei de la PSD, ALDE și Pro
România. „Trebuie să fie o persoană care să
unească pe toată lumea și care să aibă o imagine
internațională foarte bună și o persoană mai puțin
radicală. (...) Noi am venit și cu o propunere: Sorin
Cîmpeanu. Este foarte respectat și de ALDE, și de
PSD. Este președintele Agenției Mondiale a
Francofoniei, a fost ministru al Educației, rector,
prim-ministru interimar, chiar dl Iohannis l-a numit,
deci nu poți să spui că nu-i bun. Nu înseamnă că
dacă nu-l vreți pe Câmpeanu, ne luăm jucăriile și
am plecat. Faceți voi o propunere mai bună. (...)
Dacă reușim să găsim o personalitate de centru, de
centru-stânga s-ar putea să intrăm în turul doi și
dacă dl președinte pleacă la Bruxelles sunt șanse
să și câștige acest candidat”, a mai spus Ponta.

Teodorovici confirmă candidatura
pentru prezidenţiabilul PSD

Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a
confirmat candidatura pentru desemnarea
prezidenţiabilului PSD, duminică, după ce cu o zi
înainte premierul Viorica Dăncilă a declarat că
săptămâna viitoare vor începe sondajele interne,
lista rămânând deschisă până în acel moment.

”Da, mi-am exprimat deschiderea pentru a
participa la competiţia internă în PSD pentru
desemnarea celui mai potrivit candidat la alegerile
prezidenţiale. Da, m-am gândit că a sosit momentul
să aducem cu adevărat unitate într-o societate
dezbinată şi mai mult echilibru într-o civilizaţie care
ezită uneori să-şi manifeste credinţa în valorile
moştenite, de teamă a nu fi catalogată drept
neevoluată şi nevizionară. Da, pentru că m-am
hotărât să arăt că sunt soluţii la problemele cu care
ne confruntăm şi că este de datoria noastră, a
politicienilor în primul rând, să trecem de la vorbe la
fapte. Da, pentru că vreau să arăt că un preşedinte
poate să facă, nu doar să vorbească sau doar să
tacă”, a scris Teodorovici pe Facebook.

Eugen Teodorovici a adăugat că va candida
pentru ”a face ceva pentru România şi pentru
destinul poporului”. ”Da, pentru că nu este doar
despre a candida sau nu, despre a câştiga sau nu o
competiţie, ci este despre a face ceva pentru
România şi pentru destinul poporului căruia îi
aparţin. Este despre un popor care trebuie să-şi
recâştige credinţa, speranţa şi valorile care l-au
consacrat de-a lungul istoriei sale milenare. Dar şi
despre aceia care îşi asumă şi victoria, şi
înfrângerea, care au dovedit că se poate face chiar
acolo unde, cei care critică, au arătat că doar
vorbesc şi pentru care România este viitorul asumat
şi nu doar ţara pe care o reprezintă la un moment
dat. Da, pentru că am şi eu o convingere...
Convingerea că România va continua să crească în
Europa şi în lume, cu mai multă speranţă, încredere
şi respect.”, a adăugat ministrul de Finanţe.

Pe scurt.

Viorica Dăncilă, alături de
Daniel Suciu şi Marius
Dunca, în opoziţie cu garda

veche din partid, care încearcă să
obţină susţinere. Este situaţia din PSD
înainte de congresul de săptămâna
viitoare. Despre împărţirea funcţiilor s-
a discutat şi la întâlnirea informală de
la Neptun, din weekend.

La întâlnirea informală a liderilor
din PSD de la Neptun, membri mai
vechi au dorit să obţină susţinerea
premierului pentru funcţiile de
preşedinte executiv şi secretar
general în PSD, potrivit unor surse
social-democrate. Însă liderul
interimar al PSD i-a susţinut  două
figuri tinere. Astfel, vicepremierul
Daniel Suciu a fost sprijinit de premier
pentru funcţia de preşedinte executiv
al PSD, iar Marius Dunca, fost
ministru al Tineretului, a fost susținut
pentru cea de secretar general.

Vicepremierul Daniel Suciu a
confirmat pe Facebook că va
candida, la congresul din 29 iunie,
pentru funcţia de preşedinte executiv
al PSD, spunând că demersul său are
loc într-un moment important pentru
partid. Pentru aceeaşi funcţia şi-a
anunţat candidatura şi Daniel Florea,
primarul Sectorului 5.

Pentru funcţia de secretar
general şi-au anunţat candidatura şi
Codrin Ştefănescu, care a mai deţinut
acest post, liderul PSD Constanţa
Felix Stroe, dar şi fostul consilier local
la Primăria Sectorului 5, Cătălin
Stochiţă.

Social democraţii au discutat şi
despre candidatul care va fi propus
pentru prezidenţiale. Ministrul de
Finanţe Eugen Teodorovici a transmis
în şedinţa informală de la Neptun că
vrea să intre în cursa pentru
desemnarea prezidenţiabilului PSD.
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat,
după şedinţă, că sondajele vor fi

demarate săptămâna viitoare, iar
listele sunt până în acel moment
deschise. Alţi social democraţi care
şi-au anunţat intenţia de a fi testaţi şi
care vor intra în sondaje sunt: Şerban
Nicolae şi Liviu Pleşoianu.

Şedinţa de la malul mării nu a
fost lipsită de momente tensionate,
spun sursele politice. Preşedintele
Consiliului Judeţean Vrancea, Marian
Oprişan, ar fi transmis că a obţinut un
scor mic în judeţ în mod intenționat,
tocmai pentru a provoca o schimbare
la nivelul conducerii partidului.

Ulterior, Oprişan a fost
protagonistul unui schimb dur de
replici cu Marcel Ciolacu. Întrebată de
tensiunile din această şedinţă dintre
cei doi, premierul a răspuns după
şedinţă: “că sunt păreri divergente e
normal, şi în familie putem avea opinii
diferite. Nu trebuie să vorbească un
singur coleg şi toţi să fie de acord. Au
existat discuţii nu numai între Oprişan
şi Ciolacu, au existat opinii diferite,
dar la final toţi vom merge în aceeaşi
direcţie”.

La Neptun nu au fost prezenţi
Paul Stănescu, Gabriela Firea şi Lia

Olguţa Vasilescu. Absent şi el de la
şedinţă, Cătălin Rădulescu a transmis
sâmbătă o scrisoare deschisă critică
la adresa mai multor lideri care se
dezic acum de Liviu Dragnea.

“Nu eraţi voi cei mai buni oratori
susţinători ai deciziilor, ca doar
eram acolo (chiar dacă nu eram
membru CEx) şi v-am văzut pe
fiecare, sau atunci era bine pentru
ca interesele voastre personale erau
satisfăcute? Pai tu, Oprişane nu
erai? Tu Zetea, care acum ai
devenit un mare critic al
modificărilor codurilor penale şi ale
legilor justiţiei, nu erai tu oratorul
principal care susţineai tot în CEx?
Tu obraznicule de Negoiță, îţi
aminteşti cum la unul din CEx-uri
spuneai cât de mult îl îndrăgeşti tu
pe Dragnea? Am înţeles, acum v-ati
împărţit din nou pe găşti şi vreţi sa
luaţi câte o bucată”, a scris
Rădulescu.

Social-democraţii se vor reuni în
Congres weekendul viitor, pe 29 iunie,
pentru alegerea preşedintelui, a
preşedintelui executiv şi a secretarului
general.

Înainte de congresul de săptămâna viitoare

Lupta pentru funcţii în PSD.
Cum se împart taberele

Discuții despre Strategia Națională Anticorupție

Membrii platformei de cooperare în
administrație s-au reunit. Ce au discutat

Ministerul Dezvoltării Regionale și
Administrației Publice (MDRAP), în
colaborare cu Ministerul Justiţiei (MJ),
prin Secretariatul tehnic al Strategiei
Naţionale Anticorupţie (SNA) și
Agenția Națională de Integritate (ANI),
a organizat, în 20 iunie 2019, la Hotel
Ramada Majestic din București, prima
reuniune a Platformei de cooperare a
administraţiei publice locale, parte a
mecanismului de coordonare şi
monitorizare a SNA 2016-2020.

Lucrările Platformei au reunit
reprezentanți ai instituțiilor și
organizațiilor membre ale Platformei,
respectiv ai autorităților administrației
publice locale care au fost evaluate în
cadrul primei runde de evaluare
tematică și ai structurilor asociative
ale acestora, ai MDRAP, MJ și ANI.

Tema principală discutată în cadrul
reuniunii a reprezentat-o analizarea și
aprobarea rapoartelor de evaluare
pentru cele 21 de instituții (10 consilii
județene, 10 primării de municipii și 1
primărie de oraș) unde s-au
desfășurat misiunile tematice. Scopul
acestor misiuni a fost evaluarea
implementării celor 5 teme aprobate:
conflicte de interese în timpul și după
exercitarea funcției, transparența
instituțiilor publice și accesul la
informațiile de interes public deținute
de acestea, incompatibilități
declararea cadourilor, protecția
avertizorului în interes public.

Totodată, în cadrul reuniunii, s-au
discutat şi aspecte privind evoluția
implementării Strategiei Naționale
Anticorupție 2016-2020, conflictele de

interese și incompatibilitățile
exemplele de bună practică întâlnite
în misiunile de evaluare, prezentarea
Raportului de monitorizare (M3) a
implementării Strategiei Naţionale
Anticorupţie 2016-2020 la nivelul
administraţiei publice locale în anul
2018, identificarea problemelor
apărute în implementarea strategiei.
Reuniunea a făcut parte din seria
celor 4 platforme de cooperare
organizate în cadrul proiectului
„Consolidarea sistemelor de
integritate – cea mai bună strategie
de prevenire a corupției în
administrația publică”, cod SIPOCA
61, cofinanțat din Fondul Social
European, prin Programul
Operațional Capacitate Administrativă
(POCA) 2014 - 2020.


